



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
RABU 12 FEBRUARI 2020**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1. 2.	SIM TZE TZIN: TWELFTH MALAYSIA PLAN FOCUS ON AGRICULTURE, NATION, SIN CHEW DAILY -15 PBPKL JADI MAKLAMAL RUJUKAN, NASIONAL, SH -19	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI (MOA)
3.	FAMA JAMIN BEKALAN SAYUR MENCUKUPI, NASIONAL, SH -19	LEMBAGA PEMASARAN PERTANIAN PERSEKUTUAN (FAMA)
4.	DIDENDA RM3,000 MILIKI KARKAS LEMBU TIDAK DISEMBELIH, SINAR NEGERI JOHOR, SH -34	JABATAN PERKHIDMATAN VETERINAR (JPV)
5.	SASAR 200 PASAR NELAYAN SELURUH NEGARA, NEWS, SELANGOR KINI -9	LEMBAGA KEMAJUAN IKAN MALAYSIA (LKIM)
6. 7. 8.	AGROBANK BANTU PERNIAGAAN SME PERTANIAN TANGANI IMPAK KORONAVIRUS, BISNES, SH -38 AGROBANK UMUM LANGKAH BANTU PKS INDUSTRI TANI, BISNES, SH 42 AGROBANK AIMS TO HELP SME'S THOUGH 'DIFFICULT TIMES', NEWS/BUSINESS, NST -19	AGROBANK
9.	PADI DISERANG PENYAKIT KARAH TANGKAI, SINAR NEGERI SELANGOR/KL, SH -29	PERTUBUHAN PELADANG KEBANGSAAN (NAFAS)
10. 11.	95 STUDENTS ENJOY PADDY PLANTING SESSION, METRO EDITION A, SIN CHEW DAILY -7 NGEE SWEE LIN BRINGS 95 SCHOOL CHILDREN TO ENJOY PLANTING OF PADDY RICE IN SEKINCHAN, CENTRAL, CHINA PRESS -C8	LAIN-LAIN

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN & INDUSTRI ASAS TANI
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

Headline	Sim Tze Tzin: Twelfth Malaysia Plan focus on agriculture		
MediaTitle	Sin Chew Daily		
Date	12 Feb 2020	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	288,920
Page No	15	Readership	866,760
Language	Chinese	ArticleSize	218 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 6,566
Frequency	Daily	PR Value	RM 19,698



韩学习（左起）、黄俊历、莫哈末拉昔、赛依布拉欣、沈志勤、陈苏潮、陈正春、纳兹林及哈米查向出席者贺年。

沈志勤：政企園坵公司參與種植 第12大馬計劃着重農業

（麻坡11日讯）农业及农基工业部副部长沈志勤强调，明年开跑的第12大马计划，会把目标转向农业领域发展项目中，包括让大型政府联营企业及园坵公司参与开发种植蔬果农领域，因此呼吁农民必须要做好转型的准备。

忽略农业需进口大量蔬果

他坦承，联邦政府在过去过度注重工业领域，虽为国家经济发展带来正面效果，却忽略了农业领域，进而衍生许多问题，包括被迫向国外进口大量的蔬菜及水果，本地蔬果农亦面对土地及员工短缺问题。

沈志勤今日下午出席大马菜农总会、大马果农总会及麻北菜农联合会主办“菜果农新春团拜”交流会上致词时指出，根据农业部2018年的数据显示，由于我国出产的蔬果供应仍不足以应付市场需求，被迫花费1亿2100万令吉从国外进口辣椒、蘑菇、玉蜀黍、姜及其他蔬菜，同时也耗资2亿零400万及3800万令吉进口椰子及香蕉。

他指出，其实上述蔬果类都可以在

国内栽种，因此第12大马计划会让原本在其他领域发展的政府企业及园坵公司涉及栽种蔬果领域，以提高国内产量及增加出口量。

农民须控制农药用量

另一方面，沈志勤揭露，农业部有证据显示国内一些农民在种植蔬菜过程中采用过量的农药，因此呼吁农民与该部门合作，必须要控制农药的使用量，或者全采用有机种植方法。

他说，在现阶段该部门不会公布相关的数据，只恳求农民遵守该部门列下的条例，不要采用过量农药，而打击到整个领域发展。

出席者包括马来西亚菜农总会主席陈苏潮、马来西亚果农总会会长韩学习、柔佛州中小型禽畜业总会会长刘佳龙、柔州花卉种植协会主席郑志雄、国会议员副议长拿督莫哈末拉昔、礼让国会议员赛依布拉欣、柔州地方政府、城市和谐及环境委员会主席陈正春、东甲州议员黄俊历、柔佛州农业局长纳兹林和农业及农基工业部小组秘书哈米查等。

PBPKL jadi makmal rujukan

Untuk jaminan keselamatan makanan dengan menjalankan aktiviti kesihatan awam dan kesihatan ikan

Oleh SYAHIDATUL AKMAL DUNYA

KUALA LUMPUR

Pusat Biosekuriti Perikanan Kuala Lumpur (PBPKL) berperanan sebagai makmal rujukan bagi jaminan keselamatan makanan dengan menjalankan aktiviti kesihatan awam dan kesihatan ikan.

Dua peranan besar pusat berkenaan adalah untuk memastikan makanan atau produk yang dihasilkan daripada



Munir (kiri) menunjukkan demonstrasi pembersihan ikan di Pusat Biosekuriti Perikanan Kuala Lumpur semalam.

sektor perikanan memenuhi kehendak pengguna dari segi keselamatan dan selamat dimakan.

Ketua Pengarah Perikanan, Datuk Munir Mohd. Nawi berkata, keselamatan makanan

menjadi isu penting bagi rakyat Malaysia dan juga dunia.

Justeru, katanya, Jabatan Perikanan dan Kementerian lain seperti Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA) berperanan besar me-

astikan makanan berkenaan selamat dimakan, seterusnya menjadi satu agenda yang sangat penting.

"Sudah tentu banyak program kawalan rasmi yang dilaksanakan, antaranya *Sanitary and Phytosanitary Aquaculture (SPS Aquaculture)* serta aktiviti akuakultur yang melibatkan program pemantauan iaitu *Aquaculture Residue Monitoring Program (ARMP)*."

"Sebanyak enam lagi makmal menawarkan perkhidmatan analisis untuk pemantauan kesihatan ikan (tiga makmal) dan kesihatan awam (tiga makmal) di seluruh Malaysia iaitu di Kedah, Pulau Pinang, Pahang, Kedah, Sarawak dan Johor," katanya kepada *Sinar Harian* sempena program lawatan Ketua Pengarah Perikanan bersama media di Pusat Biosekuriti Perikanan

Kuala Lumpur di sini semalam.

Munir berkata, menjadi tanggungjawab semua pihak dan kementerian yang lain untuk membantu usaha kerajaan memastikan makanan yang dihasilkan bukan sahaja menepati standard atau piawaian yang ditetapkan, malah tidak memudaratkan pengguna.

"Banyak isu berkaitan makanan yang dicemari. Sehubungan itu, Jabatan Perikanan akan mengambil langkah tertentu bagi memastikan produk yang dihasilkan di ladang tidak mengandungi bahan terlarang," katanya.

Secara keseluruhannya pada tahun 2019, PBPKL telah menjalankan sebanyak 3,158 analisis. Hasil pembangunan kaedah analisis makmal tersebut mengikut piawaian yang selaras dengan akreditasi MS ISO/IEC 17025.

FAMA jamin bekalan sayur mencukupi

IPOH - Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) memberi jaminan bekalan makanan terutama sayur-sayuran yang diimport dari China tidak terjejas berikutan penularan koronavirus.

Ketua Pengarah FAMA, Datuk Zainal Abidin Yang Razalli berkata, pihaknya mempunyai beberapa pilihan dari negara lain.

"Sebagai contoh, kubis memang banyak kita import dari China tetapi tiada pengurangan ketara. Kita ada sumber yang lain seperti dari Indonesia," katanya kepada pemberita selepas Program MyBest Buy FAMA @ LTdL 2020 Peringkat Negeri Perak di Bandar Meru Raya di sini semalam yang dirasmikan oleh Exco Agama, Pendidikan Islam, Luar Bandar dan Pembangunan Usahawan Perak, Datuk Asmuni Awi.

**ANCAMAN
KORONAVIRUS
DI CHINA**

Sementara itu, Zainal Abidin berkata, Program MyBest Buy FAMA @ LTdL 2020 mendapat sambutan menggalakkan dan sehingga kini nilai jualan yang dicatatkan mencecah RM450,000 iaitu menghampiri sasaran sebanyak RM1 juta yang melibatkan lima lokasi.

"Kita sebenarnya tidak perlu bimbang. Ramai pelancong yang datang pada program di KLCC, Kuala Lumpur semalam (kelmarin), begitu juga program di Terengganu. Kita tidak boleh mengembar-gemburkan berita tidak sahih mengenai koronavirus."

"Setakat ini Terengganu mencatat jualan yang tertinggi selama dua hari iaitu sebanyak RM103,000 tetapi di Perak mungkin juleahnya boleh mengatasi Terengganu kerana setakat semalam (kelmarin), jumlah jualan berjumlah RM60,000," katanya.



Zainal Abidin (kiri) dan Asmuni (tiga dari kiri) melawat gerai jualan sayur-sayuran pada Program MyBest Buy FAMA @ LTdL 2020 Peringkat Negeri Perak di Bandar Meru Raya, Ipoh semalam.

12/2/2020

SINAR
HARIANSINAR NEGERI
JOHOR

34



Mohd Afiq (kanan) didenda RM3,000 oleh Mahkamah Majistret Kota Tinggi semalam kerana memiliki karkas lembu yang tidak disembelih di rumah penyembelihan diluluskan pada Disember lalu.

Didenda RM3,000 miliki karkas lembu tidak disembelih

KOTA TINGGI - Seorang peniaga didenda RM3,000 oleh Mahkamah Majistret Kota Tinggi semalam atas kesalahan memiliki karkas lembu yang tidak disembelih di rumah penyembelihan diluluskan pada Disember lalu.

Tertuduh, Mohd Afiq J M Zainool, 22, dituduh melakukan perbuatan itu pada jam 11.11 pagi, 16 Disember 2019 di Jalan Abdul Aziz, Kota Tinggi.

Mengikut pertuduhan, lelaki itu didapati memiliki karkas lembu seberat 91 kilogram yang tidak disembelih di rumah penyembelihan diluluskan atau rumah penyembelihan yang dilesenkan.

Mohd Afiq bagaimanapun memohon mahkamah meringankan hukuman atas alasan baru memulakan perniagaan.

Majistret Mazana Sinin kemudian menetapkan denda RM3,000 kepada tertuduh dan sekiranya gagal tertuduh boleh dipenjara selama sebulan.

Terdahulu, kes dikendalikan Pegawai Pendakwa Jabatan Perkhidmatan Veterinar Negeri Johor, Mohd Zamri Shak@Ishak manakala tertuduh tidak diwakili peguam.

Headline	Sasar 200 pasar nelayan seluruh negara		
MediaTitle	SelangorKini		
Date	12 Feb 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	250,000
Page No	9	Readership	750,000
Language	Malay	ArticleSize	271 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,668
Frequency	Weekly	PR Value	RM 8,005



Sasar 200 pasar nelayan seluruh negara



Salahuddin beramah mesra dengan peniaga di Pasar Nelayan Pulau Gajah pada 30 Januari lalu

SHAH ALAM - Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani menyasarkan untuk menambah 70 lagi pasar nelayan di seluruh negara menjelang akhir tahun ini, kata menteri.

Datuk Seri Salahuddin Ayub berkata sehingga kini terdapat lebih 130 pasar nelayan yang memberi peluang kepada mereka memasarkan hasil tangkapan terus kepada pengguna, lapor Berita Harian.

"Nelayan juga memperoleh margin pulangan harga yang lebih baik dan menguntungkan, manakala pengguna pula mendapat bekalan segar pada

Sehingga kini terdapat lebih 130 pasar nelayan yang memberi peluang kepada mereka memasarkan hasil tangkapan terus kepada pengguna

DATUK SERI SALAHUDDIN AYUB
Menteri Pertanian

harga berpatutan, katanya kepada pemberita selepas merasmikan Pasar Nelayan Pulau Gajah di Kota Bharu pada 30 Januari lalu.

Beliau turut berjanji pendapatan nelayan akan bertambah sekiranya perairan negara dijaga dengan baik dan dimaklumkan tiada lagi kapal asing yang masuk.

"Pihak kami akan bekerja lebih kuat bagi memastikan pengawalan Op Naga dapat diteruskan dan pada masa sama, laut kita bebas daripada ancaman nelayan asing serta kemudahan pasar nelayan akan terus dipertingkatkan Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia," katanya.

Agrobank umum langkah bantu PKS industri tani

Agrobank memperkenalkan langkah untuk membantu perniagaan kecil dan sederhana (PKS) dalam industri pertanian sebagai usaha menangani impak penularan coronavirus terhadap sistem kewangan mereka.

Penanggung Tugas Presiden/
+ Ketua Pegawai Eksekutifnya, Khadijah Iskandar, berkata langkah itu diambil selepas penganalisis kewangan dan syarikat penarafan memberi amaran kepada ketidaktentuan pasaran dalam ekonomi global.

Sehubungan itu, beliau berkata, Agrobank komited untuk bekerjasama rapat dengan pihak yang menyokong keperluan kewangan dengan mengenal pasti penyelesaian sesuai berdasarkan persekitaran berbeza.

"Kami menghargai hubungan jangka panjang dengan pelanggan dan sentiasa bekerja rapat dengan mereka untuk menyokong keperluan kewangan dalam keadaan yang berbeza.

"Oleh itu, kami akan bekerjasama dengan mereka untuk menyemak keadaan semasa dan mengenalpasti penyelesaian yang sesuai.

"Di samping itu, kami akan menawarkan langkah penangguhan sementara untuk membantu pelanggan kami. Langkah penangguhan sementara ini bergantung kepada keperluan perniagaan mereka dan akan ditentukan berdasarkan kes semasa," katanya dalam satu kenyataan.

Mengulas lanjut, Khadijah berkata, Agrobank percaya langkah sedemikian akan membantu mengurangkan tekanan kewangan pelanggan yang terkesan dengan penularan virus berkenaan, sekaligus dapat membantu mereka melalui detik sukar ketika ini.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
12/2/2020	SINAR HARIAN	BISNES	38

Agrobank bantu perniagaan SME pertanian tangani impak koronavirus

AGROBANK akan membantu perniagaan kecil dan sederhana (SME) dalam industri pertanian menangani kesan wabak koronavirus terhadap kewangan mereka, kata Penanggung Tugas Presiden /Ketua Pegawai Eksekutif Agrobank, Khadijah Iskandar.



KHADIJAH

Katanya, bank berkenaan menawarkan langkah penangguhan sementara untuk membantu pelanggan mereka.

“Langkah penangguhan sementara ini bergantung kepada keperluan perniagaan pelanggan dan ditentukan berdasarkan kes semasa mereka.

“Kami percaya langkah ini akan membantu mengurangkan tekanan kewangan pelanggan kami yang terkesan akibat

wabak ini, sekaligus membantu mereka melalui waktu yang sukar,” katanya dalam satu kenyataan semalam.

Beliau berkata, Agrobank menghargai hubungan jangka panjang mereka dengan pelanggan dan sentiasa bekerja

rapat untuk menyokong keperluan kewangan pelanggan dalam keadaan yang berbeza.

“Kami akan bekerjasama dengan mereka untuk menyemak keadaan semasa mereka dan mengenal pasti penyelesaian yang sesuai.

“Kami juga kekalkan dialog berterusan dengan pihak perniagaan untuk memahami bagaimana keadaan ekonomi mungkin mempengaruhi keadaan kewangan mereka,” katanya.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
12/2/2020	NST	NEWS/ BUSINESS	19

CORONAVIRUS OUTBREAK

Agrobank aims to help SMEs through 'difficult times'

KUALA LUMPUR: Agrobank is intensifying efforts to help small and medium enterprises in agriculture industry to overcome the impact of the coronavirus outbreak on their finances.

Agrobank said this was in response to warnings from financial analysts and rating companies about market volatility in the global economy.

Agrobank covering president and chief executive officer Khadijah Iskandar said the bank valued its long-term relationships with clients and had always worked closely with them to support their financial needs.

"We will review their situation and identify the appropriate arrangements. We will be offering temporary relief measures to help our clients.

"The measures will depend on their business needs and will be determined on a case-by-case basis," said Khadijah.

Agrobank believed these measures would help relieve some of the pressures faced by its clients due to the coronavirus outbreak and help them get through this difficult time.

Khadijah said Agrobank had also maintained a constant dialogue with businesses to understand how the economic headwinds were affecting their financial situation.

12/2/2020

SINAR
HARIAN
SINAR NEGERI
SELANGOR/KL

29

Padi diserang penyakit karah tangkai

PPN Selangor cuba bantu pesawah terjejas di Sungai Besar

Oleh MOHD IZZATUL
IZUAN TAHIR

SABAK BERNAM

Pertubuhan Peladang Negeri (PPN) Selangor akan mengetengahkan masalah dihadapi pesawah di beberapa kawasan di negeri itu berikutan tanaman padi diserang penyakit karah tangkai hingga menjejaskan hasil tanaman.

Pengerusi Ahli Jemaah Pengarah PPN Selangor, Mohd Bukhari Bachok berkata, perkara itu akan dibawa kepada pengetahuan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani untuk tindakan susulan.

“Biasanya Kementerian Pertanian dan Industri Asas



Mohd Bukhari (tiga dari kiri) meninjau kawasan Pusat Belian Padi Part 12, Baglan Terap pada Majlis Ramah Mesra Pemimpin PPK Sungai Besar semalam.

Tani ada ruang membantu pesawah yang mengalami pengurangan hasil pengeluaran disebabkan masalah serangan penyakit,” katanya.

“Saya ingin melihat ruang bagaimana Kementerian boleh

membantu pesawah yang mengalami pengurangan hasil pengeluaran disebabkan masalah serangan penyakit,” katanya.

Beliau berkata demikian

pada Majlis Ramah Mesra Pemimpin Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) Sungai Besar di Dewan Terutup Wisma PPK Sungai Besar di sini semalam.

Mohd Bukhari berkata, se-

hingga kini terdapat seramai 3,400 pesawah di Sungai Besar.

“Rata-rata pesawah terjejas akibat serangan karah tangkai hanya memperoleh empat metrik tan sehektar pada musim tanaman kali ini.

“Pengeluaran ini dianggap rendah berbanding pengeluaran hasil pada musim tanaman sebelumnya hingga mengakibatkan pesawah terpaksa menanggung kerugian,” katanya.

Katanya, serangan karah tangkai dipercayai berlaku disebabkan terdapat pesawah yang menggunakan padi tidak sah hingga menjejaskan mutu tanaman.

“Benih padi tidak berdaftar yang ditanam boleh mengakibatkan penularan masalah tersebut.

“Pesawah perlu memastikan mereka menggunakan benih padi sah kerana mempunyai kawalan dan kualiti yang telah ditetapkan pihak kerajaan,” katanya.

Headline	Ng Swee Lin brings 95 school children to enjoy planting of paddy rice in Sekinchan		
MediaTitle	China Press		
Date	12 Feb 2020	Color	Full Color
Section	Central	Circulation	127,822
Page No	C8	Readership	383,466
Language	Chinese	ArticleSize	1750 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 34,520
Frequency	Daily	PR Value	RM 103,560



今日 精彩 大城事

相信细心的读者 准备选出最重要的5张版面 那些精彩的画面是跳出你眼帘的关键，因此学生在



是很好好的锻炼身体能力，对学生 长时间的人手插秧考验耐力，对学生

將推動下田與晚間導覽計劃

适 担任人民南水厂有限公司董事 黄瑞林昨日指出，柔佛州 开展“下田乐”活动于学校或田间 园参与，除了体验传统的耕种 式，也进行稻田生态导览计划。 他说，河原田或下田耕种的生 态导览计划，对一直找不到合 适的土地和规划方式，直到最近才 确定。因此借着农农多副业发展志 愿者的到访，邀请有兴趣的学生 参与，效果还不错，如今也收到许多 好评。 “我在米厂旁边开垦了一块土 地，分为10小份，每10天播一种 米，因此无论哪一个季节都能收获 新米，并能看到稻田的生态导览 行程，包括插秧、生长和收割等。” 他在接受《星洲报》专访时，就晚 间导览计划的安全，由柔佛农业局 协助导览行程，新米在过筛后由 黄瑞林、与黄瑞林田的义工们物 守。 “我们会在米厂的网站和Facebook 持续公布详情，有兴趣的学校和 民众，请关注我们Facebook专页 链接在米厂Facebook专页 链接在米厂Facebook专页”

下田插秧，真有趣

黃瑞林帶95小學生到適耕莊



▲大港農會委員慕斯利般(左起)、沈志勤、黃瑞林与 林朝刚，为“下田乐”生态导览计划主持开幕仪式

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」



▲尽管稻田内的泥浆又黑又黏，但学生并不觉得害怕或恶心，认真把秧苗插在正确的位置

依循尺寸距離插秧

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」



▲林朝刚(前排右4)向學生讲解，如何选 择优质的稻苗。左2起为沈志勤与黃瑞林



▲小學生專業千前，黃瑞林(左起) 與沈志勤不 比

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」

「插秧成口口插，农业插秧插秧志勤 与黄瑞林带领插秧，日前带领95名有 小学的学生，一起下田插秧，体验 传统的农耕，体验把秧苗整齐插好， 体会从农生活的辛苦与乐趣。」